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Abstract

        
Fifty-three children exposed to alcohol of various duration were examined at 18 to 19 months of age. No significant difference was found in developmental outcome between non-exposed (n = 56) and during the I trimester exposed children (n = 21). Exposure until the III trimester (n = 19) or continuous exposure (n = 13) caused significantly lower scores in language and total mental assessment. The procentual numbers of children with possible developmental risk (failure or pass at acceptance limit) in various developmental fields grew with increasing duration of intrauterine alcohol exposure. Failures in gross or fine motor items differed significantly between the non-exposed and the two long exposed children but in language items only between the non-exposed and the children exposed until the III trimester. A high number of exposed children scored just the limit values indicating a milder form of developmental delay. In comparison with the developmental results of one year of age an increase in delay in cognitive development was seen. The incidences of other teratogenic effects (pre- or postnatal growth retardation, facial dysmorphia) of fetal alcohol exposure were highest in the continuous exposed group. Five (38 %) of the continuous exposed children had typical fetal alcohol syndrome and only 1 (5 %) of the children exposed until the III trimester.


      
        
Zusammenfassung

        
Dreiundfünfzig Kinder, die während der prenatalen Zeit unterschiedlich lange einer Alkoholeinwirkung ausgesetzt waren, wurden im Alter von 18 bis 19 Monaten untersucht. In der Entwicklung wurde zwischen den der Alkoholeinwirkung nicht ausgesetzten (n = 56) und den nur während dem ersten Trimester ausgesetzten (n = 21) Kindern keine bedeutenden Unterschiede festgestellt. Waren die Kinder auch im zweiten Trimester (n = 19) oder die ganze Schwangerschaft hindurch (n = 13) einer Alkoholeinwirkung ausgesetzt, hatten sie bemerkenswert niedrige Punkte in sprachlichen und geistigen Tests. Der Prozentsatz von Kindern mit möglichen Entwicklungsstörungen (Mißlingen oder Grenzwert) in verschiedenen Entwicklungsbereichen war desto größer je länger die Alkoholeinwirkung war. Im Vergleich zu den Entwicklungsresultaten im Alter von 1 Jahr war eine Zunahme der kognitiven Entwicklungsstörungen festzustellen. Das Auftreten anderer teratogener Einwirkungen (pre- oder postnataler Minderwuchs, Dysmorphic des Gesichts) war bei Kindern, deren Mütter während der ganzen Schwangerschaft Alkohol konsumiert hatten, am höchsten. Fünf (38 %) von diesen Kindern wiesen das klassische fetale Alkoholsyndrom auf, aber nur eines (5 %) der Kinder, die nur bis zum Ende des zweiten Trimester der Alkoholeinwirkung ausgesetzt waren.
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Fetal alcohol exposure - Early cognitive development - Teratogenic effects
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